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APROBACIÓN, NO SEU CASO, DA ACTA DA SESIÓN DO 2 DE OUTUBRO, 
1, 13 E 17 DE DECEMBRO DE 1997 E 11 DE XANEIRO DE 1998. 

DAR CONTA DAS RESOLUCIÓNS DICTADAS POLA ALCALDIA DENDE A 
ULTIMA SESION.

a 

.- RENUNCIA O SEU CARGO DE CONCELLEIRO DE D.LUIS A. MIGUEZ 
DOCAMPO. . 

IMERIQR: 
.- MODIFICACIÓN DO REGULAMENTO MUNICIPAL REGULADOR DA VENDA 

AMBULANTE NO CONCELLO. 
.- PEATONALIZACIÓN DA RÚA MEIXÓN FRÍO. 

EBCENDBL_EBIRIMQNIQ_E_EERSQBL: 
6.- DAR CONTA DOS EXPEDIENTES DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO 

NUMEROS 36, 37 E 38/97, E 1/98. ' 

SANIDADE_E_MEDIQ_ANBENIE: 
.- APROBACIÓN INICIAL REGULAMENTO DO SERVICIO MUNICIPAL DE 

ABASTECEMENTO E SANEAMENTO DE REDONDELA. 

EESINQ: 
.- PROPOSTA’DA COMISION INFORMATIVA}DE ENSINO S/ SOLICITUDE Ã 

DELEGACION PROVINCIAL DE EDUCACION DE NON PECHA-LO COLEXIO 
PUBLICO DE TRASMANO.

o 
MQÇIQNS.: 

9.- ESCRITO DO GRUPO MUNICIPAL DO PSdeG-PSOE, S/ RECURSO ACORDO 
DO PLENO MUNICIPAL DE VIGO RELATIVO O INCREMENTO DO PREZO 
DA AUGA E O ESTABLECEMENTO DUNHA TAREFA UNICA. 

10.- MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G., s/ o SECTOR LÁCTEO



GALEGO. 
MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G., S/ USO DO XIMNASIO 
MUNICIPAL DE REDONDELA. 

ESCRITO DE JOSE BLANCO PUGA, EN NOME D0 PSDEG-PSOE. 
S/CONSTRUCCIÓN DU Novo PAvILLoN DE DEPORTES EN REDONDELA EN 
CONVENIO COA XUNTA DE GALICIA E DEPUTACIÓN PROVINCIAL. 

MOCION DA CONCELLERIA DE BENESTAR SOCIAL, MULLER E 
XUVENTUDE FRANCISCA CANAL GOMEZ, EN NOME DO GRUPO MUNICIPAL 
DO PARTIDO POPULAR, S/MODIFICACIÓN LEXISLACIÓN VIXENTE EN 
MATERIA DE MALOS TRATOS A MULLERES. 
PROPOSTA DO GRUPO MUNICIPAL DO BNG, S/ VIOLENCIA CONTRA AS 
MULLERES. 
PRoPosTA DE ADHESIÓN A DECLARACIÓN INSTITUCIONAL DO 
CONSELLO MUNICIPAL DA MULLER DE VIGO RELATIVA A CONDENA DA 
VIOLENCIA DOMÉSTICA E DE TODO TIPO DE VIOLENCIA DE XENERO, RECLAMANDO A ADOPCION INMEDIATA DE TODALAS MEDIDAS 
XURÍDICAS, SOCIAIS E POLÍTICAS PRECISAS PARA PRoTExE-LA 
VIDA, A DIGNIDADE E A EQUIPOTENCIA SOCIAL DAS MULLERES. 
MOCIÓN DO/GRUPO MUNICIPAL DO BNG S/ DEIXAR SEN EFECTO A 
CONTRATACION DUNHA AVOGADA PARA A OFICINA DE INFORMACION E 
ASESORAMENTO AS MULLRES. 
MOCION DE EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, EN NOME DO GRUPO 
MUNICIPAL DO PSDEG-PSOE, S/ NEGOCIACÓN DUN CONVENIO COA 
DEPUTACIÓN DE PONTEVEDRA PARA ACOMETE-LAS ,OBRAS DE 
URBANIZACIÓN DA AVDA. DE SAN TELMO (BEIRARRUAS, AUGA, 
SANEAMENTO, AUGAS PLUVIAIS, ALUMADO PÚBLICO E ASFALTADO) 
FINANCIADAS Ó 50% POR CADA UNHA DESTAS INSTITUCIONS, E 
ACORDOS COMPLEMENTARIOS. 

ASENIQS_EQRA_DA_QRDE_DQ_DIA: 
MOCION DA CONCELLEIRA SRA. CANAL GOMEZ E DA FEDERACIÓN 
GALEGA DE ASOCIACIONS DE FAMILIARES E ENFERMOS PSÍQUICOS S/ 
LENDA. 

ESCRITO DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G. S/ XUBILACIÓN DO 
ACTUAL TESOREIRO MUNICIPAL. 

18.- ROGOS E PREGUNTAS 

Na Sala de Sesións do Concello de Redondela, ás vinte horas 
do día dez de Marzo de mil novecentos noventa e oito, baixo a 
Presidencia do Iltmo. Sr. Alcalde, D. AMADO RICON VIRULEGIO e a 
asistencia dos Sres./as Concelleiros/as: D. MANUEL ALONSO LEMOS,
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D. JOSE BLANCO PUGA, D‘. FRANCISCA CANAL GOMEZ, D. JAIME DARRIBA 
VILAS, D. GUMERSINDO FERNANDEZ MENDEZ, D. XOSE LUIS GRANDE 
GRANDE, D. MANUEL IGLESIAS CARRERA, D. LUIS ALBERTO ORGE MIGUEZ, 
D. XOSE CARLOS PAZOS DOCAMPO, D‘. CECILIA PEREZ ORGE, D. MANUEL 
PIÑEIRO COSTAS, D. FRANCISCO PUCH CASAL, D. XAIME REI BARREIRO, 
D. LUIS RODRIGUEZ VILARCHAN, D. JOSE MANUEL SOTO VIRULEGIO, e 
D‘. JOSEFA VILLAVERDE RODRIGUEZ, actuando como Secretario o da 
Corporación D. LUIS TORRADO VAZQUEZ, constitúese o Pleno do 
Iltmo. Concello, en sesión ordinaria, correspondente ó Pleno 
ordinario do mes de Febreiro, non celebrado na data 
correspondente, en virtude do disposto no Artigo 13 do 
Regulamento Orgánico do Concello, conforme á convocatoria e de 
acordo coa Orde do Día remesada a tódolos Sres./as 
Concelleiros/as, coa antelación legalmente requerida. Está tamén 
presente o Sr. Interventor, D. MODESTO SOLLA SANZ. 

Non asistiron os/as Sres./as Concelleiros/as: BASTOS 
RODRIGUEZ, GONZALEZ IGLESIAS,-MIGUEZ DOCAMPO e TORNERO LOPEZ. 

A Presidencia declara 'aberta a sesión en primeirag 
convocatoria, procedéndose a trata-los puntos da Orde do Día. 

Polo Sr. Alcalde-Presidente dase conta das Actas das 
sesións celebradas Ordinario 2 de Outubro e 1 de Decembro, e 
extraordinario e urxente 13 e 17 de Decembro de 1997 e 11 de 
Xaneiro de 1998, indicándose polo mesmo se os/as Sres./as 
Concelleiros/as teñen algo que alegar. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Cbncelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este alégase o retraso de entrega das actas 
correspondentes ás sesións deste Concello Pleno, indicando que 
nalgúns casos se pasa de seis meses o retraso citado, impedindo 
que cando chegue o acto de aprobación non se teña a memoria 
dabondo para comprobar se o que reflexa o debate das Actas é o 
exposto neste momento por este Concelleiro. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
indicando que nembargantes quere poñer de manifesto que na acta 
da sesión ordinaria celebrada por este Concello Pleno o día 1 de 
Decembro de 1997, no punto terceiro e ó folio 7°), do borrador 
da referida Acta o que se reflexa no citado borrador da Acta en 
cuestión non coincide co criterio exposto por este Concelleiro 
naqueles intres, no que indicou que os informes da Arquitecta 
Sra. Leboreiro Amaro é do actual arquitecto asesor deste 
Concello Sr.Mena Muro, son contradictorios no seu contido. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. REI 
BARREIRO, por este maniféstase no mesmo sentido que o fixo o 
anterior Concelleiro respecto no retraso na entrega das actas



das sesións plenarias deste Concello ós Sres. Concelleiros e 
como ocurre no presente caso algunha con retraso de máis de seis 
meses, o que produce que non se poida recordar certeramente o 
que se dixo nas respectivas sesións, pedindo o Sr. Alcalde como 
máximo responsable que se lle indique ós funcionarios 
responsables das mesmas que se remitan os borradores das Actas 
ós Concelleiros dentro do prazo de quince dias _dende a 
celebración das sesións, e remata a súa intervencion indicando 
que se abasteran na súa aprobación. 

Non habendo unanimidade de criterios, sométense a votación 
as actas das sesións celebradas polo Concello Pleno c› 2 de 
Outubro, 1, 13 e 17 de Decembro de 1997 e 11 de Xaneiro de 1998. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a favor 
da aprobación das referidas Actas, os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PP (7), do BNG (3), e do Grupo Mixto (2). 
Abstéñense o Grupo Municipal do PsdeG-PSOE (5). ya súa 
consecuencia, resultaron aprobadas as Actas das sesións do 
Concello Pleno, anteriormente indicadas.- 

Pola Presidencia dase conta das Resolucións dictadas pola 
Alcaldia dende o 28 de Novembro de 1.997, ata o 28 de Febreiro 
de 1.998. 

concedida a palabra pola Presidencia 6 Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este se manifesta que considera improcedente 
Resolucións da Alcaldía de gastos a. xustificar a favor da 
Concelleira sra. Bastos Rodríguez pola Cabalgata de Reis, e õ 
Concelleiro Sr. Piñeiro Costas para gastos do Entroido. Indica 
así mesmo da improcedencia do nomeamento da Concelleira Sra. 
Canal Gómez, como representante da Corporación na Mancomunidade, 
considerando que é a Corporación e non o Alcalde o que ten que 
facer tal nomeamento. 

Considera así mesmo o citado Sr. Concelleiro, irregulares 
as resolucións do Alcalde de arquivo de expedientes, por non 
desenvolverse a actividade correspondente. Con respecto a 
Licencias de Obras, débese ter sumo coidado, nas que se outorgan 
referentes á Illa de San Simón, que debía coñece-las a 
Corporación, xa que considera que é un asunto delicado. As 
resolucións concedendo subvencións a Benestar Social dun taller 
para saúde, que non lle consta que se levara a cabo, así como a 
autorización de uso de maquinaria do Concello para empresa 
particular con ánimo de lucro. Así mesmo, os gastos que figuran 
en Resolución da Alcaldía referentes 6 transporte do lixo, que 
determinan a incapacidade do goberno, así mesmo denuncia 
resolucións da Alcaldía de pagamento de proxectos a Llano de la 
Concha, así como gastos de comida con cartos públicos sen 
xustificar debidamente a necesidade das mesmas. Por último fala 
dos desorbitados gastos de teléfonos, facendo fincapé nos de
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Protección Civil, que en calque a caso tería que _recibir 
chamadas, pero non facelas, sendo o gasto dese servicio maior 
que o da Policía Local, e destacando a existencia de chamadas,do 
teléfono erótico das que dí que deste tipo constan duas 
dirixidas ás Antillas Holandesas, e remata a súa intervencion 
indicando o control do teléfono nas oficinas, xa que constan 
chamadas a teléfonos particulares que se reiteran. 

A Corporación quedou enterada do contido das Resolucións 
dictadas pola Alcaldía dende o 28 de Novembro de 1997 ata o 28 
de Febreiro de 1998.- 

Polo Voceiro do PP e con anuencia da Presidencia, 
solicítase a alteración da Orde do Día, interesando se pase a 
tratar agora o punto número 8) por razón de asistencia a este 
Pleno de nenos da referida Escola. 

Aceptado esta citada petición, altérase a Orde do Día da 
presente sesión, pasándose a tratar seguidamente o punto 8), 
referencia az, 

Pola Presidencia dase conta de dictame emitido pola 
Comisión Informativa de Ensino de data 6 de Febreiro de 1998, 
que dí: 

“Polo Presidente da Comisión se da conta que o obxecto da 
convocatoria da Comisión é estudia-las circunstancias que rodean 
ó Colexio Público de Trasmañó por mor das noticias aparecidas 
nos medios de comunicación sobre un hipotético peche do 
devandito Centro, motivado pola baixa matrícula rexistrada. 

A Concelleira Dona Cecilia Pérez Orge, formula unha 
pregunta por unha cuestión de orde relativa á tardanza da 
convocatoria da reunión, que é contestada polo Presidente da 
Comisión xustificándoa por mor da falta de información para 
poder ilustra-la convocatoria. Aínda así, dende o primeiro 
momento no que tivo noticas sobre o hipotético peche do Centro, 
mantivo reunións coa APA e coa Delegación Provincial de 
Educación. 

Polo Sr. Soto Virulegio se expuxo, moi pormenorizadamente, 
cal era a situación da matrícula no Centro, facendo notar que 
había un desfase entre a poboación infantil da parroquia e o 
número de matriculados; son sesenta e sete os rapaces en idade 
de escolarización e tan só trinta e sete estudian no Colexio. Se 
ben é certo que os pais teñen a libertade de elección do centro 
escolar para os seus fillos, considera que haberá que facer un 
esforzo por explicarlle ós pais a oportunidade de matricular ós 
seus fillos naquel Colexio, advertindo, sen embargo, que nesta 
decisión ten que influir negativamente os problemas de



comunicacións na parroquia, que fan imposible un eficaz servicio 
de transporte escolar. 

Polo voceiro do PSOE, Sr. Rei Barreiro, amósase a súa 
queixa e do seu Partido, por ter solicitada a celebración dun 
Pleno extraordinario o pasado mes de Decembro. 

A Comisión Informativa, en xuntanza celebrada o 6 de 
Febreiro de 1998, por unanimidade, acordou propoñer o Concello 
Pleno, a adopción do seguinte acordo: 

Manifestarlle á Delegación Provincialde Educación que non 
se peche o Centro, mantendo os ciclos, por razóns económ1cas,e 
sociais da parroquia, se ven afectada, tamén, por unha orografia 
accidentada que dificulta o transporte escolar." 

Pola Presidencia ábrese o turno de debate. 
Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira SRA. 

PEREZ ORGE, pola mesma maniféstase que a pesar dos retrasos do 
equipo de goberno para darlle solución ó presente asunto, o tema 
é moi grave supoñendo por suposto que hai unanimidade de tódolos 
grupos políticos deste Concello contra o peche da Escola de 
Trasmañó. 

Continua a súa intervención a citada Sra. Concelleira 
dicindo que o Colexio de Trasmañó se fixo pola peculiar 
orografía do citado lugar e sen que variase a mesma e por outro 
lado sen que se coñezan os motivos que ten a Consellería, 
preténdese agora o peche da citada Escola, aínda que a matrícula 
do Colexio Público de Trasmañó está aumentando. 

Remata a súa intervención a citada Sra. Concelleira 
criticando á Consellería de Educación neste asunto e 
considerando que a mesma non ten unha visión de futuro e por 
outro lado recortando os cartos do ensino público en favor do 
ensino privado, indicando que a Escola de Trasmañó se manterá 
aberta con tódolos servicios que actualmente ten a mesma. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. REI 
BARREIRO, polo mesmo sinálase que cando se plantexou en data 26- 
12-1997 o peche do Colexio Público de Trasmañó presentouse no 
Rexistro de Entrada deste Concello, un escrito asinado polos 
membros do PSdeG-PSOE solicitando a convocatoria dun Pleno 
extraordinario e urxente. 

Seguidamente polo citado Sr. Concelleiro deuse lectura ó 
escrito citado, que dí: 

“Os abaixo firmantes, membros do Grupo Municipal do PSdeG- PSOE no Concello de Redondela, EXPONEN: 
Fai aproximadament dez anos a Consellería de Educación 

construiu un centro de primaria na Parroquia de San Vicente de 
Trasmañó. Esta era unha vella aspiración dos veciños que topaba 
sempre cos criterios económicos que rexían no Ensino e hoxe, por
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desgracia estamos a ver que se queren aplicar os mesmos 
criterios. 

Cando o noso Concello plantexaba a necesidade de construir 
un centro en Trasmañó baseábase nas dificultades xeográficas 
desta parroquia máis que no número de alumnos. O esforzo feito 
no seu día tanto polo Concello como pola Comunidade de Montes da 
parroquia para a merca dos terreos onde se ubica o novo centro 
escolar, ademáis da inversión feita pola Consellería, pode non 
servir para nada si se confirma a intención do Governo 
Autónómico de pecha-lo colexio de San Vicente. 

Os Socialistas seguimos a pensar igual que fai dez anos, 
que hai criterios obxectivos que demostran que a necesidade dun 
centro escolar non pode medirse somente polo número de alumnos, 
xa que isto faría inviable moitos dos colexios existentes no 
rural de Galicia. O desprazamento dos nenos de San Vicente a 
outro centro escolar convertiríase nun perigo diario dadas as 
condicións de acceso que ten a parroquia. 

Por todo elo, o noso Grupo 
SOLICITA a convocatoria dun pleno extraordinaria e URXENTE 

no que se adopte o seguinte acordo: 

O Pleno do Concello de Redondela acorda dirixirse ó Goberno 
da Xunta de Galicia solicitando que o Colexio de Primaria de San 
Vicente de Trasmañó siga aberto nos cursos vindeiros." 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
denunciando que polo equipo de goberno non se convocou 
legalmente ó pleno extraordinario e urxente que o PSdeG-PSOE 
tiña solicitado para este asunto, considerando que tal actitude 
é un abuso e prepotencia do mesmo, e que por outro lado no son 
moi listos pois despois de máis de dous meses ten que retoma-lo 
presente asunto sen dúbida pola presión dos veciños, e remata a 
súa intervención considerando que a non convocatoria do pleno 
extraordinario e urxente supón un incumprimento do Regulamento 
Orgánico do Concello, e pedindo ó Sr. Secretario se informe si 
legalmente procedía a convocatoria dese Pleno solicitado, 
interesando por outro lado que polo Sr. Alcalde se dea unha 
explicación relativa á non convocatoria do Pleno extraordinario 
solciitada. 

Autorizado pola Presidencia, polo Sr. Secretario se 
manifesta que si procedía a convocatoria do pleno extraordinario 
e urxente solicitada polo Grupo Municipal do PsdeG-PSOE. 

concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. SOTO 
VIRULEGIO, por este maniféstase que o mesmo falou persoalmente 
co Concelleiro do PSdeG-PSOE Sr. González Iglesias de levar este 
asunto ó proximo pleno ordinario, non poñendo obstáculos para o 
mesmo; o que ocurriu é que o Pleno ordinario dilatouse en exceso 
a súa convocatoria, e por iso non poido tratarse antes este 
asunto.



Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
dicindo que unha vez que falou deste tema coa Consellería de 
Educación convocouse para este asunto á Comisión Informativa de 
Ensino, e que na mesma quedou claro que tódolos grupos políticos 
estaban de acordo en que non se retirarían os ciclos segundo e 
terceiro do Colexio Público de Trasmañó, e á vista de todos 
estes datos se acordou na citada Comisión esixir á Consellería 
de Educación que continuara. o Colexio Público de Trasmañó 
prestando a súas ensinanzas cos ciclos que actualmente ten o 
citado Colexio Público. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira 
Sra.Pérez Orge, por esta maniféstase que a pesar de ter que 
recabar a información da Consellería de Educación a que aludiu 
o Concelleiro Sr. Soto Virulegio, tardouse en convocar a 
Comisión Informativa e o Pleno para resolver este asunto, e 
remata a súa intervención pedindo a inmediata constitución do 
Consello Escolar Municipal como órgano de participación 
municipal e maniféstase en contra da política da Xunta de 
Galicia na cuestión do ensino público. 

Concedida a palabra pola presidencia ó Concelleiro SR. REI 
BARREIRO, por este maniféstase que é falso o que dixo o 
Concelleiro Sr. Soto Virulegio de que falara co Concelleiro Sr. 
González Iglesias dese tema, mostrando pouco interese neste 
asunto con respecto á información do alumnado do Colexio de 
Trasmañó, e remata a súa intervención dicindo que neste asunto 
o que está claro é a postura do PsdeG-PSOE e do BNG, non a do 
equipo de governo que tivo que acepta-las presións veciñais, xa 
que si tivera interés neste asunto pregúntalles ó equipo de 
governo porque non presentaron a súa proposta a este Pleno, e 
califica a postura do PP referente ó Colexio Público de Trasmañó 
como de filibusterismo político. 

concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. SOTO 
VIRULEGIO, por este sinálase que o PP non tivo ningunha postura 
de filibusterismo político neste asunto, e que o retraso se debe 
a que o equipo de goberno actúa sempre con prudencia e con 
datos. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, prestoulle a súa aprobación á 
proposta da Comisión Informativa de Ensino transcrita.- 

3.- 
HIGflEZ_DQCAMEQ.- 

Polo Sr. Alcalde-Presidente se da conta a este Concello 
Pleno de escrito de data 2 de Marzo do ano que andamos, 
renunciando ó seu cargo de Concelleiro polo Partido Popular por 
motivos estrictamente personais, de D. LUIS A. MÍGUEZ DOCAMPO. 

Así mesmo polo Sr. Alcalde se da conta de comparecencia 
efectuada por dito Concelleiro no día antes citado, ante o Sr. 
Alcalde D. Amado Ricón Virulegio, asistido do Secretario Xeral



(Selo da Corporación) (Sinatura do Presrdente) 

serie A N.°0362536 
do Concello, a efectos de cumprime a-lo trámite da ratificación 
da renuncia do seu cargo de Concelleiro do PP no Concello de 

É Redondela, así como de se-lo titular asinante da renuncia 
" citada. 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR.PAZOS 
DOCAMPO, por este sinálase que pediu por escrito ó equipo de 
goberno as razóns da dimisión do Concelleiro do PP D. Luis A. 
Míguez Docampo, así como as prespectivas de reestructuración do 
equipo de goberno. 

É Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. SOTO 
‘ VIRULEGIO, por este se sinala, tendo en conta o escrito do 

Concelleiro renunciante D. Luis A.Míguez Docampo que as razóns 
aducidas polo mesmo para a súa dimisión, son persoais, e que a 
reestructuración do equipo de goberno queda pendente dun novo 
Concelleiro. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este acéptase o manifestado polo Concelleiro 
Sr. Soto Virulegio, polo que respecta ós motivos da dimisión do 
Concelleiro do PP D. Luis A. Míguez Docampo, pero preocúpalle o 
referente á reestructuración do equipo de goberno, pois existen 
areas que non funcionan hai tempo. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. Rei 
Barreiro por este maniféstase que si coñece as auténticas causas 
de dimisión do Concelleiro do PP D. Luis A. Míguez Docampo, pero 
que non vai a entrar neste tema por ausencia do citado 
Concelleiro. 
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Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
criticando que o Sr. Alcalde dixera que o PSdeG-PSOE 
tergiversaba este tema da crisis do PP, considerando que o Sr. 
Alcalde tivo sorte de que o Sr. Concelleiro do PP dimitido non 
pasase á oposición e lle plantexase unha moción de censura. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. SOTO 
VIRULEGIO, por este se ratifica que foron problemas persoais por 
razóns laborais as que motivaron a dimisión do Concelleiro do PP 
D. Luis A.Míguez Docampo, considerando que tan democráctica é a 
postura do Concelleiro do PP dimitido como a referente á Moción 
de Censura. 

É“ Este Concello Pleno acepta a renuncia do Concelleiro D. 
LUIS A. MIGUEZ DOCAMPO, como Concelleiro do PP no Concello de 
Redondela, e que se sigan os trámites necesarios ante a Xunta 
Electoral Central, conducentes a súa sustitución polo seguinte 
membro da lista electoral do PP como Concelleiro nas pasadas 
eleccións municipais.-



Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión 
Informativa de Interior de data 22 de Decembro de 1997, que dí: 

“Pola Presidencia, dase conta da súa proposta de 
modificacións puntuais do Regulamento Municipal Regulador da 
Venda Ambulante no Concello de Redondela, e que persiguen a 
finalidade de, a requerimento dos interesados, dar cabida baixo 
da súa regulación, ás cooperativas. 

Polo Sr. Concelleiro Jaime Tornero, indícase que o seu 
grupo se vai a abster nesta cuestión, do mesmo xeito que xa o 
fixo no Pleno, xa que, ó seu xuizo, tanto as cooperativas coma 
as sociedades anónimas laborais poden cotizar en réxime de 
autónomos. 

Pola Presidencia sométese a votación o asunto. 
Efectuada a mesma, produciuse o resultado seguinte: 

abstivéronse os representantes do PSdeG-PSOE (2)¡ votan a favor 
os representantes do PP (2), sendo aprobada. a remisión. do 
Regulamento ó Pleno coas modificacións que se inclúen no 
expediente apra a súa toma en consideración." 

Así mesmo pola Presidencia indícanse que a modificación do 
Regulamento Municipal regulador da venda ambulante no Concello, 
segundo obran no expediente, serían as seguintes: 

Artigo 13.c).— Suprimi-lo inciso “como comerciante 
autónomo". 

Artigo 13.f).- Suprimi-lo inciso Tpor conta propia”. 
.Artigo 14.- Suprimi-lo inciso “por conta propia?. 
Artigo 17.g).- Quedaría redactado como segue: “Xustificante 

de estar dado de alta no réxime correspondente da Seguridade
z Social e de estar o corrente do pago das cotizacións." 

Artigo 27.a).- Quedaría redactado como segue: “Estar dado 
de alta na Seguridade Social e estar o corrente no pago das 
cotizaciónsÍ 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR.GRANDE GRANDE, por este maniféstase que ‹› BNG votará en 
contra, polas mesmas razóns expostas no seu momento con ocasión 
da aprobación inicial deste Regulamento. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. REI 
BARREIRO, por este maniféstase que o seu partido se absterá na 
votación deste asunto.



(Selo da Corooracròn) (Smalura do Presnente) 

Serie A N.° 0362537 
Nestes intres, ausêntase do Salón de Sesións a Concelleira 

do BNG Dona. Cecilia Pérez Orge. 

Non habendo 'unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a votación este asunto. 

Efectuada esta, obtense o seguinte resultado: Votan en 
contra os Sres./as Concelleiros do BNG (2); abstivéronse os/as 
Sres./as Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (5) e a Concelleira do 
BNG Sra.Pêrez Orge. Votan a favor os/as Sres./as Concelleiros do 
PP CH e os Sres. Concelleiros do Grupo Mixto (2). Na súa 
consecuencia, e por‘ maiorïa de votos, resultou aprobada a 
proposta da Comisión Informativa e as modificacións propostas no 
Regulamento Municipal regulador da venda ambulante no Concello.- 

5.- 

Pola Presidencia dase conta da Proposta da Comisión 
Informativa de Interior de data 16 de Febreiro de 1998, que 
transcrita dí: 

“Pola Presidencia, dase conta do escrito asinado por varios 
propietarios de establecementos da rúa Meixón Frío, presentado 
en data 28 de Xaneiro de 1998, no que solicitan a peonalización 
da devandita rúa, alomenos no seu tramo perpendicular a Alfonso 
XII dos números 24 en adiante. 

Así mesmo dase conta do informe da Policía Local de data 16 
de Febreiro de 1998, no que en liñas xerais non se aprecian 
inconvintes, aínda que puntualiza que tres vehículos teñen que 
entrar e sair dos garaxes da rúa, cunha zona reservada para 
carga e descarga. 

A continuación, pola Presidencia puntualízase que a zona de 
carga e descarga sería a travesía central, e que podería 
valorarse a posibilidade de aborda-las peonalizacións do novo 
plan de tráfico de xeito conxunto. 

Polo Concelleiro Sr. Tornero López manifestouse que o seu 
grupo, o PSdeG-PSOE, prefire pronunciarse sobre propostas 
concretas, solucionando paso a paso os diferentes problemas de 
tráfico existentes. 

A Comisión de Interior, por unanimidade dos seus membros 
asistentes, acordou dictaminar favorablemente a peonalización da 
rúa Meixón Frío, salvando as necesidades de saída e entrada dos 
garaxes existentes, así como de carga e descarga, que se fará 
por algunha das rúas transversais existentes na mesma." 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

Concedida a palabra pola presidencia ó Concelleiro SR. 
GRANDE GRANDE, por este sinálase que tódolos informes existentes 
sobre este asunto son favorables, e indica que o BNG votará a 
favor do mesmo, pero pide que se cumpra o acordado, e que non



suceda o mesmo que coas rúas de Pai Crespo e Reveriano Soutullo 
tamén peonais, pero convertidas en aparcamentos publicos. 

Neste intre incorporase a Concelleira do BNG Sra. Pérez 
Orge. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro_SR.3gI 
BARREIRO, por este maniféstase que está a favor da peonalizacion 
citada, pero que lle extrana bastante que o PP estea a favor 
dela, pero vindo o expediente vese claramente que foron os 
veciños os que propuxeron a peonalizaciõn da rúa aludida. 

Este Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, prestou a súa aprobación á proposta 
da Comisión Informativa transcrita, e na súa consecuencia a 
peonalizaciõn da rúa Meixón Frío.- 

Pola Presidencia dase conta dos seguintes expedientes de 
Modificación de Crédito: 

- 36/97, nediante xeración de crédito, por importe de 
350.000.- pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía de data 
1 de Decembro de 1997. 

- 37/97, mediante xeración de crédito por importe de 
2.691.636.- pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía de data 
4 de Decembro de 1.997. 

- 38/97, nediante xeración de crédito, por importe de 
.032.188.- Pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía de data 
de Decembro de 1997. 

- 1/98, mediante xeración de crédito por importe de 
.094 067.- Pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía de data 
de Febreiro de 1998. 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este Concelleiro móstrase a súa extrañeza de 
que a CPAM poida dar subvencións ó Concello. 

Polo Concelleiro SR. SOTO VIRULEGIO se sinala que a CPAM 
aparte das funcións de asesoramento tamén ten como funcións 
tramitación de subvencións ós Concellos aínda que indudablemente 
a resolución das mesmas corresponde ó presidente da Deputación. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este maniféstase novamente que considera que 
a CPAM é un órgano de asesoramento extrañándolle que poida dar 
diñeiro ós Concellos, mostrándose así mesmo en contra destas 
subvencións que só sirven para tira-los cartos.
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Á Serie A N.° 0362538 
A Corporación quedou enterada dos expedientes de 

modificación de crédito antes reseñados.- 

3 
Por acordo previo cos voceiros dos grupos políticos con 

representación nesta Corporación, polo Sr.Presidente retirase 
este asunto da Orde Día da presente sesión ordinaria.- 

gí Pola Presidencia dase conta de escrito presentado por D. 
“ Emilio González Iglesias con data 29 de Xaneiro de 1998, en nome 

propio e no do Grupo Municipal Socialista, que dí: 

ví “O pasado martes día 27 de Xaneiro, nunha sesión plenaria_ 
,7? celebrada no Concello de Vigo, adoptouse acordo de incrementa—lo 
¿f prezo da auga que lle suministran a diferentes Concellos da 
É} comarca, entre eles o de Redondela, ademáis de aproba-lo 
3, establecemento dunha tarefa única para tódolos municipios no ano 
*¿_ 2006. O afecta-los dous acordos ó noso Concello, o Grupo 

' Municipal Socialista propón que no próximo pleno se inclúan un 
p, punto na orde do día para tratar este asunto, tendo en conta as 
É seguintes consideracións: ‘ 

Dende o ano 1982 o Concello de Vigo, ven suministrando auga 
para o consumo doméstico e industrial, para a parroquia de 
Chapela en algúns veráns para todo o término municipal ó 
concello de Redondela; cando en 1991 amplíase o suministro a 
outros concellos, Redondela fai notar elementos diferenciadores, 
que seguen existindo agora mesmo, como son: 

_Q 1.- A traza do canal do Oitaven discurre polo noso término 
° municipal, gravando con afeccións para a edificación e diversas 

proteccións parte do territorio do noso Concello, por non falar 
¿¡ do risco de posibles accidentes (dous nos últimos anos). Hai que 
gg lembrar que no momento da construcción do canal non se lle 
ik cobrou ó Concello de Vigo os terreos polos que discurría. 

2.- A auga que lle venden a Redondela está sen clorar nin 
depurar a diferencia coa que lle suministran a outros concellos. 

A parte do custe, que pagou o Concello de Vigo, pola 
construcción da presa de Eiras e do canal do Oitavén ademáis do 
custe de mantemento que teñen, e o único elemento que débese 
utilizar para establece-lo prezo da auga, posto que nos sepamos, 
en ningún momento o Concello de Fornelos de Montes (onde está 
ubicada a presa e onde se toma a auga) cobra ningún canon ó 
Concello de Vigo. 

Por outra. parte se ten. que facer' ver cos cidadáns de 
Redondela, se apartoma-la cuota para recuperación da inversión



que teñen no seu recibo os usuarios do servicio de auga en Vigo, 
pagan máis pola auga, precisamente porque además dos custes de 
instalación e mantemento da rede, temos que engadirlle o que 
cobra o Concello de Vigo. 

Polo anteriormente exposto, o Grupo Municipal Socialista. 
solicita que o Pleno do Concello de Redondela adopte o seguinte 
acordo: 

Recurrir, no tempo e forma, o acordo do pleno municipal de 
Vigo relativo ó incremento do prezo do auga e ó establecemento 
dunha tarefa única." 

Pola presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. REI 
BARREIRO, por este maniféstase que a Moción é interesante para 
que o Alcalde convocara un Pleno extraordinario, e lle dí ó 
mesmo que debería relacionarse máis coa oposición, porque algo 
se pode aprender, xa que este asunto é unha cousa que interesa 
a tódolos grupos políticos. Remata a súa intervención dicindo 
que o problema de Redondela neste asunto non é o mesmo problema 
que o de Cangas, Moaña, Nigrán, etc., xa que a conducción de 
auga pasa por terreos de Redondela, o que supón un gravame ou 
uns danos dos que debe resarcirse a este Concello. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. PUCH 
CASAL, polo referido concelleiro fálase de que no expediente 
existente no Concello relativo a tarifa de auga a pagar por este 
Concello ó Concello de Vigo, existe un convenio en branco, pero 
que posto en contacto con Vigo conseguiuse ese Convenio asinado 
por Xaime Rei co Concello de Vigo onde non figura a cláusula 
aprobada polo Pleno do Concello de Redondela referente á 
bonificación do 30% do custe da auga, en concepto de 
compensación polos perxuizos que ocasiona a conducción desa auga 
a Vigo por terreos deste Concello no novo trazado de EMAVISA. 
Ese convenio asinado é o que hoxe estamos a pagar en Redondela 
e o equipo de goberno rechaza o incremento esixido polo Concello 
de Vigo. 

Concedida a palabra pola Euesidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este considérase que o acordo adoptado polo 
Concello de Vigo neste asunto é 'un acordo unilateral dese 
Concello e por outro lado que supón unha falta de tacto do 
Concelleiro do PP de Vigo a súa manifestación de que se van a 
rechaza-los recursos que se presenten contra dito acordo antes 
da súa presentación e de coñece-lo contido dos mesmos. Continúa 
a súa intervención o citado Sr. Concelleiro dicindo que 
préstalle a súa aprobación ó plantexamento do correspondente 
recurso contra o acordo do Pleno do Concello de Vigo de 
elevación da tarifa de auga a este Concello de Redondela, porque 
a auga é un ben público e non acepta que con ela se pretenda 
facer un negocio, plantexando doutro xeito e neste asunto da 
auga a constitución dun consorcio coa intervención de Augas de 
Galícia, e remata a súa intervención estimando que a postura de



(Sem da COHJOFGOÓH) (Smatuva do Presndente) 

* serieA N.°0362539 
Vigo neste asunto é unha causa perdida. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. SOTO 
VIRULEGIO, por este maniféstase que o acordo adoptado polo Pleno 
do Concello de Vigo neste asunto da auga, foi adoptado por 
unanimidade de tódolos grupos políticos, a excepción do 
Concelleiro Sr. Leri. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro, 
indicando que neste Concello se buscou a documentación referente 
a este asunto e só apareceu un borrador dun contrato sen asinar; 
Posteriormente e postos en contacto co Concello de Vigo 
remitiron por fax o contrato asinado polo anterior Alcalde Sr. 
Rei Barreiro ó que lle faltaba a cláusula referente á 
bonificación do trinta por cento do custe da auga. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro dicindo 
que se alegra que o PSOE presentase esa Moción e que unha vez 
que se estudie polos xuristas este asunto, se plantexará o 
correspondente recurso. ' 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. REI 
BARREIRO, por este sinálase que se demorou o debate e adopción 
de acordo solicitado polo PSdeG-PSOE na súa Moción, pero que 
aínda estamos a tempo de retomalo tema, e remata a súa 
intervención dicindo que non está de acordo no referente ó 
manifestado polo contrato por el asinado co Concello de Vigo, 
pero que en todo caso poidera ocurrir que fose certo, e en 
calquer caso solicita que se lle entregue unha copia dese 
contrato remitido por fax dende o Concello de Vigo. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Cbncelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que no Concello de Vigo o BNG 
presentou unha enmenda referente a que non se subise a tarifa da 
auga suministrada dende Vigo a outros Concellos, sen falar antes 
cos Concellos afectados, así como o tema do consorcio que tamén 
se plantexou; enmenda que non foi aceptada. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. SOTO 
VIRULEGIO, por este afírmase que a pesar do manifestado polo 
Concelleiro do BNG, sr. Pazos Docampo, relativa á enmenda 
presentada por ese partido político no Concello de Vigo, o BNG 
en Vigo votou a favor da adopción de acordo de elevación das 
tarifas de auga ós Concellos ós que Vigo lle suministra auga. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, aprobou por unanimidade a presente 
Moción, e na súa consecuencia a presentación do correspondente 
Recurso contra o acordo adoptado polo Concello de Vigo respecto 
á elevación da tarifa de auga suministrada por aquel Concello ó 
de Redondela.- 

10o- 

Pola Presidencia dase conta de Moción do Grupo Municipal do



BNG, de data 5 de Decembro de 1997, que transcrita dí: 
“O sector lácteo galego, con perto de 48.000 explotacións, 

da emprego á uetade das persoas activas ocupadas no sector 
agrario <<unhas 100.000 persoas›>, aporta á producción final 
agraria case un 40% do seu valor e representa arredor do 39% da 
producción de leite de todo o estado español. 

As sucesivas medidas da Política Agraria Común e a nova 
Organización Común do Mercado do Leite, destinadas a reducir e 
limita-la producción, está a propiciar un paulatino abandono das 
explotacións, ó xenerarse no sector un clima de grande 
inseguridade, sendo así que Galicia perde importancia no 
conxunto da producción láctea, ó tempo que os seus competidores 
controlan máis mercado. 

É evidente que un sector estratéxico para Galicia como é o 
lácteo, e do que dependen unha ringleira de actividades 
económicas, non pode ver limitada a súa producción, ó tempo que 
se favorece a entrada de productos foráneos para proveer un 
desabastecido mercado estatal. 

De feito, de manterse as estratexias da P.A.C., moitas 
vilas do país sufrirán un grande retroceso económico, ó mengua- 
lo sector que xenera a riqueza. 

Estas razóns, engadidas á desigualdade das negociacións no 
seu da UE, obrigan, por necesidade e por racionalidade, a 
tódolos representantes públicos a reclamar, en tõdaslas 
institucións, que as normas que rixan a futura Organización 
Común do Mercado do Leite se establezan respetando os modelos de 
producción de cada nación e non só os criterios favorables e 
modelos de producción dalgúns paises centro-europeos ou os dos 
que pretenden facerse donos do mercado mundial impoñendo os 
acordos da GATT. 

Tendo en conta estas circunstancias, o Grupo Municipal do 
BLOQUE NACIONALISTA GALEGO propón ó Pleno da Corporación a 
adopción do seguinte acordo: 

O Pleno do Concello de Redondela acorda instar á Xunta de 
Galicia az 

1°).- Que participe en tódolos foros europeos onde se 
discutan asuntos relacionados co sector lácteo para defende-lo 
aumento nun millón de toneladas da actual cota de producción 
láctea do estado español. 

2°).- Que inste ó Governo Central a facerse cargo da 
responsabilidade que poidese implica-la aplicación de sancións 
ou supertaxa pola producción excedida da cota establecida en 
base á normativa que o Governo Central dictou ó respecto. 

3°).- Que se inicie un proceso co obxectivo de crear unha 
Interprofesional Láctea Galega, que serva de garantía e de 
estabilidade de prezos e de mercados. 
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4°).- Que se promova a integración, co apoio público, de 

tódalas industrias que operan en Galicia nun grupo lácteo galego 
que transforme o leite producido no noso país." 
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Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións; 

Concedida a palabra pola Euesidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que Galicia atópase en 
situación distinta da do resto de Europa, e que os temas das 
cotas do leite que poden servir para Europa non sirven para 
Galicia e Portugal que teñen produccións máis baixas que no 
resto de Europa, considerando que o sector do leite en Galicia 
é un sector importante e que de continua-lo asunto das cotas do 
leite poden producir unha depresión en Galicia considerable. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
dicindo que antes o PP cando gobernaba o PSOE no Estado, estaba 
en contra das cotas lácteas, pero agora co cambio na 
.Administración. do Estado do PSOE ó PP este último partido_ 
desmarcouse das mobilizacións no sector leiteiro, que adaptouse 
e modernizouse para cometir tanto no interior coma no exterior, 
pero se sigue a cuestión das cotas leiteiras vai a resultar 
perxudicial porque a competitividade vai a impedir vender no 
extranxeiro. 

Manifesta o citado Sr. Concelleiro que o sector leiteiro 
fixo un esforzo en modernizarse e agora vai a permitirse que 
pola competitividade se compre o leite no extranxeiro supoñendo 
iso un intento de pechar un sector importante como é o leiteiro 
sobre todo no interior de Galicia, ó que vai a producir unha 
desertización en Galicia e que é unha entelequia que sendo 
necesario crear postos de traballo se reduzan eses postos de 
traballo como consecuencia da imposición das cotas lácteas. 
Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro dicindo que 
para o PP non é un problema de estado o asunto do sector básico 
como é do leite, co que móstrase velixerante, coma para o PP é 
o problema da oliva, e é necesario que o Estado se faga cargo da 
cota do leite, e fai alusión a que Fraga había dito cando o PP 
non estaba no poder que o Estado pagaría esa cota do leite. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. REI 
BARREIRO, por este se dí que o PP con anterioridade cando o PSOE 
estaba gobernando actuou neste asunto demagoxicamente, 
prometendo o que hoxe non pode cumprir, e así xa Fraga antes das 
Eleccións dixera que se pagaría a cota láctea polo Estado. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. SOTO 
VIRULEGIO, por este sinálase que a Xunta aposta pola 
modernización das instalacións leiteiras, e que o PP en Europa 
pediu a cota dun millón de toneladas, sinalando que o PP non 
renunciou á cota que lle corresponde a Galicia, e que lle vai 
prestar aprobación a esta Moción, así como que a Xunta está 
interesada na formación dun sector lácteo galego. 

Por este Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as



Concelleiros/as asistentes aa esta sesión, acordouse prestar 
aprobación á presente Moción.- 

Auséntase do Salón de Sesións o Concelleiro SR. IGLESIAS 
CARRERA. 

Pola Presidencia dase conta de Moción do Grupo 
Municipal do BNG de data 19 de Decembro de 1997, que transcrita 
dí: 

“O Concello de Redondela, entre os seus recintos 
deportivos, ten un ximnaxio. Rematouse de construir este 
edificio hai sete anos. No ano 93 funcionou como albergue de 
peregrinos do Camiño Portugués. A principios do 95 foi equipado 
con material e maquinaria moderna e adecuada para as funcións 
que alí se deben desenvolver. 

Despois de todo o tempo que pasou, este ximnasio está pouco 
e mal utilizado, por non te-lo Concello persoal que se encargue 
del. Polas mañás o seu uso é casi nulo e polas tardes non se 
utiliza ata as 20,30 horas. Ademáis só é utilizado por tres ou 
catro agrupacións deportivas. 

Non ten sentido gastar tanto diñeiro nunha infraestructura 
e nun material deportivo, para logo non lle tirar rendemento. 

Polo anterior, o Grupo Municipal do B.N.G. de Redondela 
propón que no próximo Pleno do Concello, se aprobe a seguinte 
Moción: 

1.- Por en funcionamento, de xeito adecuado, o ximnasio de 
Redondela para ser utilizado por un maior número de xente e non 
só por aqueles que forman parte dun clube. 

2.- Amplia-lo horario de uso desta instalación deportiva. 
3.- Realiza-lo servizo de limpeza neste ximnasio." 

turno de Pola presidencia ábrese o 
intervencións. 

correspondente 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GRANDE GRANDE, por este fálase da infrautilización do ximnasio 
municipal, sobre todo tendo en conta o investimento realizado no 
terreo e o material do mesmo, e fai referencia as süas tres 
propostas contidas na Moción do BNG. 

Concedida a palabra pola Presidencia 6 Concelleiro SR. 
BLANCO PUGA, por este sinálase que se vai a aproba-la Moción, 
aínda que é conscente das dificultades que poidan xurdir na súa 
aplicación.

A Concedida a palabra pola Presidencia c) Concelleiro SR.

~

~
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FERNANDEZ MENDEZ, por este acúsa e ó Concelleiro Sr. Grande 
Grande de non asistir ó Patronato, así como sinala a falta de 
capacidade económica deste Concello para un uantemento 
suficiente de persoal no ximnasio municipal. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR.GRANDE GRANDE, por este sinálase que o ximnasio de Chapela 
atópase dentro do pavillón ea consecuentemente ten problemas 
menores que o de Redondela, porque no Pavillón de Chapela hai 
xente para atendelo. E remata a súa intervención dicíndolle ó 
Concelleiro Sr. Fernández Méndez que <3 que fala si vai ó 
Patronato e á Comisión Informativa onde se plantexou este tema. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Cbncelleiro SR. 
BLANCO PUGA, por este pregúntaselle ó Concelleiro do PP que 
instalacións fixo o PP en Redondela dende que está no equipo de 
governo, xa que as instalacións deportivas que hai neste 
Concello as fixo o PSOE, afirmando por outro lado que o PP non 
é nin siquera capaz de manter_esas instalacións. 

Concedida a palabra pola gnesidencia ó Concelleiro SR. 
FERNANDEZ MENDEZ, por este maniféstase que falta consignación 
económica para manter persoal no ximnasio de Redondela e 
Chapela, e que votará en contra da Moción do BNG. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Cbncelleiro SR. 
GRANDE GRANDE, por este se ratifica de que este asunto xa fora 
ó Patronato e á Comisión, pero que agora ten que vir ó Pleno 
porque antes non se fixera caso, e remata a súa intervención 
dicindo que estima se presentou o asunto dunha forma moderada. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a presente Moción a votación. 

Efectuada esta, obtivo cn seguinte resultado: Votan en 
contra da mesma, os/as Sres./as Concelleiros/as do PP (7) e os 
Sres. Concelleiros do Grupo Mixto (2); Votan a favor da mesma, 
os/as Sres./as Concelleiros/as do BNG (3) e os Sres./as 
Concelleiros do PSOE (4). Na súa consecuencia quedou desestimada 
a presente Moción do BNG.- 

Pola Presidencia dase conta de Moción de D. Jose Blanco 
Puga, en nome do Grupo Municipal do PSdeG-PSOE, de data 22 de 
Decembro de 1997, que transcrita dí: 

“A ningún membro desta Corporación se lle pode escapar a 
falla de instalacións deportivas de que adolece o noso pobo. E 
non se trata de que en realidade non dispoña destas 
instalacións, senón que afortunadamente contamos cuns veciños 
que teñen unha predisposición especial para o deporte que fai



que estas sexan insuficientes e especialmente ó que se refire a 
pavillóns deportivos, xa que o que está a _funcionar na 
actualidade en Redondela está totalmente desfeito ea somente 
podería ser utilizado como pavillón de entrenamento ou como de 
iniciación ó deporte pero nunca como pavillón para a disputa de 
competicións de alto nivel coma a que se está a disputar por 
exemplo a SOCIEDADE DEPORTIVA REDONDELAN no eido do balonmán. 

Por todo elo, e tendo en conta a disposición da Secretaría 
Xeral para o Deporte da Xunta de Galicia, no censo de que, 
segundo manifestacións do Secretario Xeral a este Concelleiro no 
ano 1.996, para 1.998 esta Secretaría estaría disposta a 
destinar 80 ou 90 millóns de pesetas cara á construcción dun 
novo pavillón, e polo que someto a acordo a seguinte proposta: 

Construir un novo pavillón de deportes en Redondela en 
convenio coa Xunta de Galicia e Deputación Provincial 
consignando para o presuposto de 1998 unha partida destinada a 
este fín de acordo co convenio, fixando un prazo de finalización 
da obra nun tempo que non estea máis aló de mediados de 1.999.” 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro GR. 
BLANCO PUGA, polo mesmo se defende o contido da Moción 
anteriormente transcrita. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GRANDE GRANDE, por este sinálase que vaille presta-la súa 
aprobación á Moción antes citada, e remata a súa intervención 
dicindo que os pavillóns de Redondela os considera aproveitados 
ó máximo, pero que non son suficientes, e por iso e necesario 
aumenta-la infraestructura deportiva neste Concello. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
FERNANDEZ MENDEZ, por este sinálase que o PSOE é curto de luces, 
polo que debería retira-la presente Moción, xa que considera que 
a falta de estructura deportiva é consecuencia da ineficacia do 
PSdeG-PSOE cando estaba no governo, indicando que o Concelleiro 
Sr. Blanco Puga non coñece nin se acerca polo Pavillón, e que 
aparte do mesmo este Concello ten outras necesidades deportivas. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
BLANCO PUGA, por este sinálase que pon como testigo ó Presidente 
do Clube de Remo das palabras que lle deu o Secretario de Estado 
para o Deporte prometéndolle oitenta millóns de pesetas para o 
deporte deste Concello. 

Neste intre, auséntase do Salón de Sesións o Concelleiro 
SR. ALONSO LEMOS. 

Concedida a palabra pola Presidencha ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que nas cuestións de deportes 
hai actitudes fascistoides, e neste senso sinala que na anterior 
Moción do BNG polo Concelleiro de Deportes do PP se dixo que se
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estaba de acordo co contido da mesma, e logo votouse en contra 
da mesma polo PP, considerando que non se pode plantexar que o 
punto de vista do governo correspóndese coa verdade, xa que iso 
é unha actitude fascistoide. 

Polo Sr. Presidente se critica as manifestacións formuladas 
anteriormente polo Concelleiro Sr. Pazos Docampo, xa que tiñase 
establecido un pacto entre eles de non proferir insultos no 
Pleno. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este maniféstase que non se insultou a 
ninguén coas súas nanifestacións ea foron emitidas de forma 
democrática no exercicio da libertade de expresión. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Cbncelleiro SR. 
FERNANDEZ MENDEZ, por este sinálase que xa coñece como actúa o 
Concelleiro do BNG Sr.Pazos Docampo na defensa do seu 
compañeiro, e remata a súa intervención considerando que a 
actitude do Sr. Blanco Puga é demagoxia barata. 

Non. habendo 'unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese esta Moción a votación. 

Efectuada esta, votan en contra da mesma, os Sres /as 
Concelleiros/as do PP (7) e o Grupo Mixto (1); votan a favor da 
Moción os/as Sres./as Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (4) e os/as 
Sres./as Concelleiros/as do BNG (3). Na súa consecuencia quedou 
rechazada a Moción anteriormente transcrita.- 

Nestes intres auséntase do Salón de Sesións o Concelleiro 
SR. PINEIRO COSTAS. 

Pola Presidencia proponse que dada a similitude do contido 
das Mocións 13, 14 e 15 da presente Orde do Día, presentadas 
pola Concelleira de Benestar Social, Muller e xuventude, polo 
BNG e pola Mancomunidade da Area Intermunicipal de Vigo, 
respectivamente, pãsense a debatir conxuntamente caso de que 
haxa unanimidade entre todos/as Concelleiros/as respecto a esta 
proposta. 

A proposta antes citada foi aceptada pola totalidade dos 
Concelleiros/as asistentes á presente sesión. 

En primeiro lugar DONA. FRANCISCA CANAL GOMEZ, Concelleira 
de Benestar Social, Muller e Xuventude, en representación do 
grupo municipal do Partido Popular, da lectura a seguinte 
Moción: 

“Ante os feitos acontecidos recentemente, e en apoio e 
solidariedade con tódalas mulleres que sofren malos tratos por 
parte dos seus esposos, o cal conleva un grave deterioro, non só 
físico senón tamén. psíquico, das mulleres así como a unha 
desestructuración familiar.



Propoño por elo: Solicitar que se modifique a lexislación 
vixente en materia de malos tratos, endurecéndose as penas para 
os agresores, e que tal solicitude sexa elevada o órgano 
correspondente para proceder á reforma solicitada." 

seguidamente examinouse a proposta do Grupo Municipal do 
BNG, de data 14 de Febreiro de 1998, que transcrita dl: 

"A, xa de vello, violencia física contra as mulleres, ten 
producido nos últimos meses un importante e necesario debate 
social. Máis unha vez, temos que denunciar que a evidente 
brutalidade, non é máis que a ponta do iceberg dunha violencia 
estructural, legalmente consentida e sen resposta por parte das 
institucións e dos poderes públicos. 

Porque é violencia que traballadoras cualificadas cobren 
menos que os seus compañeiros homes por igual traballo. 

Porque é violencia a burla que degrada a imaxe da muller 
“merecedora” dos golpes que recebe, e das V10laC10nS que 
“provoca”, e dos insultos que "suscita". 

Porque é violencia o acoso sexual no traballo. 
Porque é violencia a exclusión sistemática de mulleres de 

todos aqueles lugares onde se toman decisións. 
Porque é violencia ter que demostrar con creces a 

capacidade para desempeñar un posto de traballo que calquer home 
pode ocupar. 

Porque é violencia unha linguaxe que oculta ou silencia á 
muller. 

Porque é violencia a explotación doméstica á que se somete 
á muller, mesmo moitas veces despois da xornada laboral. 

E é tamén violencia a complicidade nesta sociedade agresiva 
que converte ás mulleres en obxectos de pertenza a aqueles homes 
cos que mantiveron ou manteñen unha relación sentimental. 

É violencia o silencio que non procura solucións para miles 
de víctimas aterrorizadas e que non se para a analiza-las causas 
que a provocan. 

Por todo isto, o grupo municipal do Bloque Nacionalista 
Galego propón o Concello Pleno, a adopción dos seguintes 
acordos: 

1°).- Condenar tódolos casos de vilencia cometidos contra 
as mulleres. 

2°).- O Concello, como administración máis próxima á 
cidadania, interesarase polos casos desta violencia estructural, 
e pora os medios precisos para busca-las solucións. 
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3°).- O Concello elaborará, inmediato, unha campaña 

informativa sobre as agresións as mulleres e como actuar ante as 
mesmas." 

En último termo deuse conta de proposta de declaración 
institucional do Consello Municipal da Muller de Vigo, remitida 
pola Mancomunidade da Area Intermunicipal de Vigo a petición do 
Concello de Vigo, que transcrita dí: 

“O Consello Municipal da Muller de Vigo é un organismo 
participativo no que están presentes tódalas asociacións, 
vocalías e institucións que traballan a favor da igualdade das 
mulleres. 

Na xuntanza do día dous de febreiro de mil novecentos 
noventa e oito acordouse elevar ó Pleno da Corporación de Vigo 
e solicitar a tódalas corporacións municipais de Galicia, a 
adopción da seguinte declaración sobre os malos tratos: 

“A violencia contra as mulleres, derivadas da súa 
infravaloración social e da desigualdade entre os .xéneros,9 
procede da noite dos tempos, pero na actualidade continúa sendo 
a máis xeneralizada violanción dos dereitos humanos no mundo. 

Unha das formas desta violencia son os malos tratos 
infrinxidos polos propios compañeiros da víctima, feito 
extendido na nosa sociedade, sen distinción de clase social, 
nivel económico ou cultural. 

Durante o ano 1997, 91 mulleres morreron no estado español 
a causa deste terrorismo doméstico. 

Conscientes de que unha sociedade non pode progresar nin 
consegui-los obxectivos democráticos se consente a violación dos 
dereitos fundamentais da metade da súa poboación, sentímonos na 
obriga, dende a nosa representación cidadá e democrática, de 
pronunciarnos, pois o silencio, faríanos cómplices. 

Por isto: 
Facemos pública a nosa condena da violencia doméstica e de 

todo tipo de violencia de xénero, reclamando a adopción 
inmediata de tódalas medidas xurídicas, sociais e políticas 
precisas para protexe-la vida, a dignidade e a equipotencia 
social das mulleres." 

Plantexouse de inicio a non necesidade de que os 
presentantes das Mocións non desen lectura ó contido das mesmas 
en relación coa proposta admitida anteriormente. 

Logo dun debate pola Sra. Canal Gómez se insistiu na 
necesidade de lee-la súa Moción dando o contido concreto da 
mesma, accedendo polo Sr. Presidente a que a citada Concelleira 
dese lectura a súa Moción. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira



SRA.PÉREZ ORGE, por esta sinálase que a Moción do BNG ten un 
contido máis xeral, indicando que a violencia contra a muller 
non é cousa de agora, pero que a manifestación televisiva dos 
malos tratos a unha muller que logo tivo un final luctuoso foi 
o detonante para que esta cuestión tomase pulo nestes intres. 
Continúa a súa intervención a citada Sra. Concelleira resaltando 
as violencias psíquicas e físicas que sufren as mulleres, e_en 
definitiva considera violencia as situacións de discriminacion 
que sufre a muller con respecto ó home tanto no aspecto persoal 
coma no sexual e laboral, considerándose á Inuller como un 
cidadán de segunda clase e indicando que para evita-la 
discriminación da muller antes citada, é preciso artellar 
paquetes de medidas que eviten tal discriminación, propoñendo: 
1°).- Condenar tódolos casos de violencia cometidos contras as 
mulleres. 2°).- O Concello, como administración máis próxima á 
cidadanía, interesarase polos casos desta violencia estructural, 
e porá os medios precisos para busca-las solucións. 3°).- O 
Concello elaborará, de inmediato, unha camaña informativa sobre 
as agresións ás mulleres e como actuar ante as mesmas. 

Remata a súa intervención a Concelleira do BNG Sra.Pérez 
Orge, dicindo que cando se constituíu o Consello Municipal da 
Muller, por unanimidade tomouse o acordo de condenar tódolos 
actos de violencia discrimiantorios contra a muller, e manifesta 
que o BNG vai a votar a favor do contido das tres mocións que se 
presentan neste Pleno a debatir conxuntamente. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. ORGE 
MIGUEZ, polo mesmo sinálase que vai a votar a favor das tres 
Mocións que se presentan a un debate conxunto, e que non entende 
a actitude da Sra. Canal Gómez coa que está en desacordo, e 
remata a súa intervención indicando que a cuestión de reforma do 
Código Penal polo que respecta ás penas a impoñer por malos 
tratos a mulleres a considera moi loable, pero que tamén hai 
outros moitos aspectos na cuestión de malos tratos ás mulleres 
que hai que tomar en consideración. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira SRA. 
CANAL GOMEZ, por esta destácase a labor do PP no asunto da 
Concellería da Mmller coa creación da Cmicina Municipal da 
Muller, así como a constitución do Consello Municipal da Muller, 
e por outro lado a contratación dunha avogada para a oficina de 
información e asesoramento ás mulleres. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira SRA. 
PEREZ ORGE, por esta sinálase que dubida moito desas melloras 
de que fala a Sra. Concelleira do PP, e que a iniciativa de 
tales melloras fora unha proposta súa que logo non se puxo en 
práctica. 

Este Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as asistentes a esta sesión, acordan presta-la súa 
aprobación ó contido das tres Mocións que se debatiron 
conxuntamente.-
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Pola Presidencia dase conta de Moción do Grupo Municipal do 
BNG de data 2 de Marzo de 1998, que transcrita dí: 

“A semana pasada, por Resolución da Alcaldía, procedeuse á 
contratación dunha avogada para ea oficiña de información e 
asesoramento ás mlleres. Esta contratación fíxose dunha maneira 
oscurantista, sen ningún tipo de criterio a ter en conta, sen 
publicdade, co que se lle está negando o dereito a poder ocupar 
este posto a outras profesionais e sen contar coa opinión dos 
restantes grupos que forman esta Corporación. 

O BNG é consciente da necesidade dun servizo de información 
ás mulleres en materia xurídica e laboral e así o ten demostrado 
demandando en nmltitude de ocasións a súa posta en marcha e 
mesmo presentando, en setembro do 96, unha proposta de 
municipalización da oficiña xa existente e que xestiona a- 
Asociación de Mulleres Xanela. 

Consideramos que, tal e como se levou a cabo todo este 
proceso, os obxectivos que se deberían acadar con este servizo 
dificilmente se poderán cumprir pois quedan reducidos a un 
“Asesoramento xurídico en materia de malos tratos ás mulleres no 
seno familiar”, esquecendo outros problemas que afectan 
fundamentalmente a este colectivo. 

Por todo isto o grupo municipal do BNG propón á 
consideración do Pleno, a adopción dos seguintes acordos: 

1.- Deixar sen efecto a contratación mencionada. 
2.- Iniciar, de inmediato, o expediente para a posta en 

marcha deste servizo de maneira adecuada: redacción de bases ou 
criterios para a contratación do persoal, publicidade da mesma, 
obxectivos que debe acadar este servizo..., contando coa 
participación de tódolos grupos da corporación." 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de debate. 

I Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleira SRA. 
PEREZ ORGE, por esta fálase dunha proposta anterior do BNG 
referente a este asunto que se rexeitou, aprobándose a proposta 
da Concelleira de Benestar Social de contratación da avogada 
para a oficiña de información e asesoramento ás mulleres. 

Continúa. a súa intervención a citada Sra. Concelleira 
preguntando sobre as Bases para a contratación da referida 
avogada, se lle dixo que se estaba traballando nese tema, e logo 
enterouse pola prensa da contratación da avogada citada, sin 
terse feitos unhas bases, e pregunta que criterios se tiveron en 
conta para contratar a esa persoa e nona outra, e considerando 
que o profesional teña que ser unha persoa que se se adique a



eses menesteres, por iso se pide que se deixe sen efecto a 
contratación da avogada e se formulen. unhas bases para a 
contratación da referida avogada que non contou co criterio do 
BNG . 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. ORGE 
MIGUEZ, por este sinálase que vai a apoia-la Moción do BNG, e 
que si ben o PP con anterioridade a ser grupo de goberno neste 
Concello dicía que cando gobernare a súa actuación ía a ser 
transparente, iso non ten ocurrido dende que goberna en 
Redondela, e remata a súa intervención mantendo a conveniencia 
dun concurso aínda que sexa o máis simple posible para a 
contratación dese persoal. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira SRA. 
CANAL GOMEZ, por esta sinálase que para a contratación desa 
avogada polo periodo de tempo indicado e polo importe de 
300.000.- Pesetas non era operativo o procedimento do concurso 
de que se fala; procedemento que si axustou en todo momento á 
legalidade establecida, e remata a súa intervención dicindo que 
o que si foi irregular foi a selección de persoal que se fixo 
con anterioridade e na que houbo que dar marcha atrás. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira 
SRA.PÉREZ ORGE, por esta pídese explicacións respecto do porqué 
se elexiu a esa persoa como avogada, e non a outra, e o porqué 
o curriculum da mesma non se presentou por Rexistro. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. ORGE 
MIGUEZ, por este sinálase que xa da por suposto que a 
contratación é legal pero que non considera que é ética a memsa 
e esa actitude do PP na referida contratación é contraria á 
actitude de transparencia manifestada por ese partido con 
anterioridade. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR.SOTO 
VIRULEGIO, por este sinálase que a decisión da contratación 
desta avogada foi unha decisión do Sr. Alcalde e da Sra. 
Concelleira de Benestar Social, e que con anterioridade varios 
traballadores deste Concello, excepto os funcionarios, foron 
contratados a dedo polo PSdeG-PSOE sen axustarse á legalidade. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
preguntándose ó Sr. Secretario se o asunto desta Moción. é 
competencia do Pleno deste Concello. 

Coa debida autorización do Sr.Presidente, polo Sr. 
secretario se indica que o mesmo non interviu nos criterios de 
selección para a contratación da referida avogada, nembargantes 
cando se lle pediu información sobre a legalidade do 
procedemento en cuestión, estudiado o mesmo, manifestouse que 
o procedemento axustábase á legalidade e que posteriormente 
requerido informe, por esta Secretaría se emite o mesmo por 
escrito de que tanto o procedimento coma a Resolución 
axustábanse á legalidade. Doutro xeito quero indicar que o meu 
informe se emite únicamente en relación coa legalidade do asunto
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a tratar neste Pleno, pero non atende a razóns éticas propostas 
tanto polo BNG coma polo PSdeG-PSOE. 

Continúa indicando o Sr. Secretario que o Pleno ten 
funcións fiscalizadoras de toda a actuación administrativa deste 
Concello. ' 

Así mesmo indica c) citado Sr. Secretario que unha vez 
debatido o contido da Moción e adoptado acordo, os que voten 
favorablemente serán. responsables das cuestións que non se 
axusten á legalidade, e por contra aqueles concelleiros desta 
Corporación que votaran en contra, caso de que fora estimada a 
Moción, terán o dereito a defende-la legalidade, axustando os 
actos administrativos á nesma, exercendo os correspondentes 
recursos ante os tribunais da xurisdicción contencioso- 
administrativa. 

Non habendo unanimidade de criterios, polo Sr.Presidente 
sométese a votación a presente Moción do BNG. 

Efectuada esta, obtívose o seguinte resultado: Votan en 
contra da Moción os/as Sres./as Concelleiros/as do PP (6) e o 
Sr. Puch Casal, Concelleiro do Grupo Mixto. Votan a favor da 
referida moción, os/as Sres./as Concelleiros/as do BNG (3) e 
os/as Sres./Sras. Concelleiros/as do PsdeG-PSOE (4). Téndose 
obtivo empate no resultado da votación, pola Presidencia 
sométese este asunto a unha segunda votación. Efectuada esta, 
obtívose na forma e no número de votos idéntico resultado que na 
primeira votación, na súa consecuencia, o Sr. Presidente facendo 
uso do seu voto de calidade, desfai o empate, votando en contra 
da referida Moción do BNG, e na súa consecuencia por maioría de 
votos en contra quedou rexeitada a presente Moción do BNG.- 

Neste intre auséntase do Salón de Sesións o Concelleiro do 
PSdeG-PSOE SR. ORGE MIGUEZ. 

Pola Presidencia dase conta de Moción formulada por D. 
EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, en nome do Grupo Municipal do PsdeG- 
PSOE, de data 9 de Xaneiro de 1998, que transcrita dí: 

“Dende fai bastantes anos, a Avda. De San Telmo en Chapela, 
é unha Estrada provincial, declarada así no seu día por ser un 
acceso á puaia de Arealonga. A Deputación de Pontevedra as 
únicas actuacións que financiou nesa Rúa nos últimos quince 
anos, fou un asfaltado, correndo a costa do Concello as obras de 
auga, feitas no ano 1982, de saneamento no ano 1988, e de 
alumado público. Que a día de hoxe a Avda. de San Telmo siga



sendo unha estrada provincial, só causa perxuizos ós veciños que 
para facer calquer obra teñen que pagar taxas no Concello e na 
Deputación Provincial, ademáis de que todo o trazado da rua 
discurre por Casco Urbano, polo que non ten ningún sentido que 
non sexa de dominio estrictamente municipal. 

O pasado mes de Outubro de 1997, a Deputación de Pontevedra 
e o Concello de Nigrán asinaron un convenio polo que despoisjde 
acometelas obras de urbanización, pagadas entre as duas 
institucións, dunha Estrada provincial, esta pasaba a depender 
do Concello. Á vista deste precedente, o grupo municipal do 
PSdeG-PSOE no Concello de Redondela, solicita a adopción, polo 
Pleno do Concello dos seguintes acordos: 

A).- Que o Concello de Redondela negocie un convenio coa 
Deputación de Pontevedra para acomete-las obras de urbanización 
da Avda. De San Telmo (aceiras, auga, saneamento, augas 
pluviais, alumado público e asfaltado) financiadas ó 50% por 
cada unha destas institucións. 

B).- O Concello de Redondela comprométese a adica-lo 50% 
seu no Orzamentode 1998. 

C).- Unha vez rematadas as obras, a Avda. De San Telmo 
pasará a ser de competencia municipal." 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de debate. 
Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. REI 

BARREIRO, dase lectura a este Concello Pleno das propostas de 
acordo que contén a Moción presentada en data 9 de xaneiro do 
ano que andamos, polo PSdeG-PSOE, referente a obras municipais. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr.PAZOS 
DOCAMPO, por este maniféstase que apoia a proposta formulada 
polo PSdeG-PSOE. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. PUCH 
CASAL, por este maniféstase que está de acordo co contido da 
Moción pero do que desinte é no apartado b) referente a que o 
Concello teña que aportar no Orzamento de 1998, o porcentaxe do 
50%, debendo ser financiadas na súa totalidade pola Excma. 
Deputación Provincial de Pontevedra. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este uaniféstase que está totalmente de 
acordo con que as obras sexan financiadas totalmente pola 
Deputación. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. SOTO 
VIRULEGIO, por este maniféstase que se está en negociacións coa 
Deputación Provincial de Pontevedra, para que pola mesma se 
financie totalmente as obras de referencia, pero que en tanto 
non se consiga que a Deputación financie totalmente esas obras, 
se retire da Moción ese apartado, ou se indique que a 
financiación desta Corporación sexa no porcentaxe mínimo
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posible. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. REI 
BARREIRO, por este sinálase que non ten inconvinte en que o 
apartado b) da Moción do PSdeG-PSOE referinte a financiación 
desta Corporación nas obras de referencia se modifique no 
sentido de que a financiación das obras en cuestión se faga 
totalmente pola. Deputación Provincial ó 100% do custe das 
mesmas, ou noutro caso co porcentaxe mínimo posible de 
financiación para este Concello. 

Este Concello Pleno, coa Inodificación introducida. polo 
Concelleiro do PSdeG-PSOE, Sr. Rei Barreiro, referente á 
financiación das obras aludidas, por unanimidade dos Sres /as 
Concelleiros/as asistentes, acorda presta-la súa aprobación á 
presente Moción do PSdeG-PSOE.- 

Nestes intres auséntase o Concelleiro do PP, o SR. 
RODRIGUEZ VILARCHAN. 

ASEHIQSJEHULJHLJHEELDQ_DIB.- 
Pola Sra. Concelleira de Benestar Social CANAL. GOMEZ, 

proponse a este Pleno se declare urxente e se someta a 
continuación a debate e votación, a súa Moción presentada no 
Rexistro de Entrada deste Concello con data 9 de Marzo do ano 
que andamos, referente a reducción pola Consellería de Sanidade 
e Servicios Sociais da Xunta de Galicia de axudas concedidas no 
ano 1997 ás asociacións integrantes na federación galega de 
Asociacións de Familiares enfermos Psíquicos, entre as que se 
atopa a asociación LENDA deste Concello de Redondela. 

Así mesmo polo Sr. Pazos Docampo, Voceiro do BNG neste 
Concello se sinala que o seu partido fai propia como súa o 
escrito da Federación Galega de Asociacións de Familiares e 
Enfermos Psíquicos, presentada por LENDA, para que declarada de 
urxencia a mesma, se someta a debate e se adopte o 
correspondente acordo. 

Este Concello Pleno, declara urxentes a Moción presentada 
pola Concelleira do PP SRA. CANAL GOMEZ, e o escrito presentado 
pola Federación Galega de Asociacións de Familiares e Enfermos 
Psïquicos, presentada por LENDA, asumido polo BNG, pasándose a 
continuación a tratar cada un dos dous escritos antes citados, 
o cal contido dos uesmos,respectivamente transcritos é como 
sigue: 

“Ante as informacións aparecidas na prensa local o pasado 
sábado día 7 do mes que andamos, referente á reducción pola 
Consellería de Sanidade e Servicios Sociais das axudas 
concedidas no ano 1997 ás asociacións integrantes na Federación 
Galega de Asociacións de Familiares e Enfermos Psïquicos, entre 
as que forma parte a Asociación LENDA do Concello de Redondela, 
o que suporía unha reducción dos seus servicios ós enfermos que 
asisten actualmente ademáis de non poder amplia-los mesmos, e 
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tendo en conta que segundo as mesmas informacións a Consellería 
se comprometerá a estudiar melloras no convenio a partlr do 
presente ano, se propón ó Pleno do Concello, a adopción dos 
seguintes acordos: 

ERIMEIEQ.- Dirixirse á Consellería de Sanidade e Servicios 
Sociais, ó obxecto de que, como mínimo, mantena para o ano 1998 
as mesmas axudas a estes colectivos que foron prestadas no ano 
1997. 

SEQHNDQ.- Que pola importancia dos servicios que prestan 
estas asociacións se negocie coas mesmas un convenio asistencial 
por un prazo de vixencia de 3 anos mínimo onde se estblezan as 
condicións para acudir ás axudas así como ás previsións de 
aumentos anuais das mesmas." 

“Ante as noticias que chegaron ó noso coñecemento dos 
últimos días, FEGAFES manifesta: 

Que as asociacións representadas nesta Federación se sinten 
ofendidas e enganadas ante o trato que veñen recibindo por parte 
desa Administración, dende a que se menosprecia e infravalora o 
traballo das familias e profesionais no terreo da rehabilitación 
psicosocial e laboral do enfermo mental crónico. 

Tendo en conta que: 
1°).- Para prestar unha boa calidade asistencial son 

necesarios, ante a demanda existente, máis e mellores recursos. 
2°).— A renovación do convenio anterior é insuficiente para 

o cumprimento das esixencias que Vdes. nos plantexan na 
aplicación do Programa de Rehabilitación Psicosocial e Laboral 
do enfermo mental crónico, basado no Decreto 389/94 del 15 
Decembro. 

Dicimos que a cantidade asignada ó anterior convenio é 
innegociable posto que, en base á promesa de renovación do 
convenio para este ano, tódalas asociacións realizaron gastos e 
inversións. 

Esiximos que: 
1°).- Se faga un aumento na partida presupostaria partindo 

dese mínimo de cinco millóns para cada Asociación, incluídas as 
de nova creación. 

2°).— No prazo non superior a un mes, esa Administración se 
aveña a negociar cos representantes desta Federación as 
condicións da futura financiación das Asociacións integrantes 
(custe/praza, persoal-usuarios, etc.). 

De non ser aceptadas estas esixencias, nove das once 
.Asociacións que compoñen. esta Federación se ‘ven. avocadas ó 
pechamento dos seus centros e as dos restantes a reducir nun 25% 
o número das súas prazas.
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serie A N.° 0362547 
A Federación Galega de Asociació s de Familiares e Enfermos 

Mentais (FEGAFES), co respaldo da Confederación Nacional 
(FEAFES), da Federación Europea de Asociacións de Familiares de 
Enfermos Mentales (EUFAMI), da World Schizoprenia Fellwosship 
(WSF), y da World Federatión for Mental Healt (WFMH), asume 
todos estes puntos en representación dos seus asociados e se 
reserva tódalas accións oportunas para a consecución dos fins 
propostos." 

~~~ ~~ 

~~ ~~~ 

~~~ ~~~ 

~~ ~~~~ 
~~ ~~ O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 

Concelleiros/as asistentes, acordou prestarlle a súa aprobación 
ó contido dos escritos antes citados, así como traslado do 
presente acordo á Xunta de Galicia.- 

~~ ~~~~ AQIHBL_IESQREIRQ_HDNICIEAL.- 
Polo Voceiro do BNG para o seu debate e adopción de acordo 

con carácter urxente preséntese a seguinte escrito de data 10 de. 
Marzo de 1998, que dí: 

~ ~ 
~~ ~~

~ “A prolongación da vida “laboral” do Tesoreiro do Concello, 
supón nunha sociedade cun índice de paro tran grande, cando 
menos unha inxustiza e un xesto insolidario e egoista. ~~~~ 

~~ Sin analiza-lo degrau de satisfacción que, para esta 
Corporación, poida te-la actividade desenvolvida polo devandito 
funcionario, resulta contradictorio levar adiante campañas de 
fomento do emprego, ó tempo que se permite alonga-la vida 
“laboral” de determinados funcionarios, cun custo económico moi 
importante para o Concello. 

~~~ ~~~ 

~~ ~~ 

~~ 
~~ 

Por todo isto o Grupo Municipal do BLOQUE NACIONALISTA 
GALEGO, propón ó Pleno do Concello: 

~~ 
~~ 

Inicia-lo expediente necesario para proceder á xubilación 
do actual Tesoreiro, por ter chegado ós 65 anos de idade." ~ ~~

~ Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. SOTO 
VIRULEGIO, por este proponse ó Voceiro do BNG que a referida 
Moción quede pendiente do estudio correspondente habida conta 
que o referido funcionario ten presentada unha solicitude para 
retrasa-la súa xubilación ós 70 anos que aínda non foi resolta 
e que por outro lado a normativa vixente permite que 
voluntariamente polos funcionarios se retrase a idade de 
xubilación ata os setenta anos.

~ 

~~~ ~~~ 

~~~ ~~ ~~~~
~ Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. REI 

BARREIRO, por este indícase que se apoiaría a proposta do BNG 
sempre que se faga extensivo o seu propósito a tódolos 
funcionarios ó chegar ós sesenta e cinco anos de idade. ~~~ ~~~ ~ ~~

~ O concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este retírase o seu escrito e proponse “in 
voce" que pola Corporación e con carácter urxente se adopte o ~~~~~



seguinte acordo: 

Que se xubilen tódolos funcionarios que cumpran sesenta e 
cinco anos de idade e reúnan as condicions minimas para acada-la 
súa xubilación. 

Por unanimidade de tódolos Concelleiros asistentes nestes 
intres á presente sesión ordinaria se declara urxente a Moc1on 
“in voce" formulada polo Voceiro do B.N.G. Sr.Pazos Docampo. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a votación a citada Moción “in voceÑ 

Efectuada esta, obtívose o seguinte resultado: Votan a 
favor da mesma, os/as Sres./as Concelleiros/as do B.N.G (3) e 
os/as Sres./as Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (3). Abstivéronse 
os Sres./as Concelleiros/as do PP (5)e o Sr. Concelleiro do 
Grupo Mixto Sr. Puch Casal. Na súa consecuencia resultou 
aprobada a Mociõn.“in voce" formulada polo Voceiro do B.N.G. Sr. 
Pazos Docampo.- 

E, non sendo outro o obxecto desta sesión, pola Presidencia 
levántase a mesma, sendo as cero horas e quince minutos da data 
fixada no encabezamento, en proba de todo o que, se extende a 
presente Acta, que se inscribiu no Libro dende o folio 31 do 
Papel Timbrado da Comunidade Autónoma de Galicia, Serie A n° 
0362532, ata a volta do folio 46, Serie A n° 0362547, de todo o 
que, como Secretario, DOU FE.- 

O SECRETARIO 

LUIS TORRADO VAZQUEZ


